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Geachte dames en heren, 

 

 

 

Hieronder de beantwoording van de artikel 41 vragen van de PvdA fractie naar aanleiding van het 

onderwijs inspectierapport van college de Opmaat.  

 

1. Kent u het inspectierapport en zo ja sinds wanneer? 

Wij kennen het rapport, het is op 26-2-2019 door de directeur bestuurder van CVO ’t Gooi aan het 

college gemaild.  

2. Is het college het met de PvdA Hilversum eens dat deze beoordeling van De Opmaat als zeer 

zwakke school onwenselijk is? 
Alleen de afdeling VMBO kader is als zeer zwak is beoordeeld. De afdeling VMBO basis is 

beoordeeld als zwak. Dat vinden wij inderdaad onwenselijk.  

3. Wist u dat leerlingen zonder diploma deze school verlaten en zo ja, om hoeveel leerlingen gaat 

het per jaar? 

Dat weten wij, in 2018 zijn er 16 leerlingen zonder diploma uitgestroomd.   

4. Bent u bekend met deze problematiek? 

Wij zijn bekend met deze problematiek. Deze zogeheten VSV-problematiek wordt regionaal 

gemonitord en aangepakt. Voor het bestrijden van voortijdige schoolverlaten zijn rijksmiddelen 

beschikbaar die in regionaal verband worden ingezet in het uitvoeringsprogramma Match op meedoen. 

Hierin zijn verschillende projecten ondergebracht die tot doel hebben jongeren te motiveren alsnog een 

startkwalificatie te behalen. 

5. De Opmaat geeft aan dat op hun school meer leerlingen zitten dan op andere VMBO-scholen die 

eigenlijk beter op hun plaats zijn in het speciaal onderwijs. Deelt u deze opvatting? En zo ja, 

waarom zitten deze leerlingen dan niet op scholen voor speciaal onderwijs? 

De beoordeling of een leerling beter op zijn/haar plek is in het speciaal onderwijs is niet aan ons. Dat 

laten we over aan de onderwijsprofessionals en de experts van het samenwerkingsverband Qinas. Het 

is een wettelijke taak van Qinas de toelaatbaarheidsverklaringen (TLV) af te geven voor het speciaal 

onderwijs. De Opmaat heeft ons in een gesprek aangegeven hier actie op te willen ondernemen.  

6. Deelt u de analyse van de school, dat een antwoord op het oordeel van de inspectie ligt in het 

aanscherpen van het toelatingsbeleid? 

In de brief aan de ouders is sprake van het aanpassen van toelatingsbeleid. Dat de school vanaf nu beter 

gaat kijken of de ondersteuningsmogelijkheden van de school goed passen bij wat de leerling nodig 

heeft, lijkt het college een goede zaak.  

 



VERVOLGBLAD 

2 

 

Overigens is het aanpassen van het toelatingsbeleid niet het enige wat de school doet, er wordt 

nadrukkelijk ook intensief aandacht gegeven aan het verbeteren van de pedagogische didactische 

processen. 

7. Wat gebeurt er met de kinderen die - in het geval dit verscherpte toelatingsbeleid werkelijkheid 

wordt – niet meer naar De Opmaat kunnen. Zijn hier voldoende alternatieven voor? 

Er zijn alternatieven voor; namelijk het speciaal onderwijs. Het is daarnaast de verantwoordelijkheid 

van elke school om voor hun leerlingen een passend aanbod te vinden.   

8. Welke stappen gaat u als college ondernemen om in gesprek te gaan met De Opmaat over: 

- dit inspectierapport met de beoordeling ‘zeer zwak’ van De Opmaat en te voorkomen - dat een 

volgend rapport eenzelfde oordeel velt 

- hoe te voorkomen dat toelatingsbeleid ongewenste effecten heeft op het kunnen plaatsen van 

leerlingen die met achterstanden kampen. 

• De wethouder Onderwijs heeft inmiddels op 7 maart 2019 een gesprek gehad met de directeur-

bestuurder van CVO en de directeur van college de Opmaat over de inhoud van het inspectierapport en 

over de manier waarop de school en het bestuur daarmee de komende tijd mee aan de slag gaan. De 

Opmaat erkent dat er tekortkomingen zijn in de manier waarop het onderwijs wordt verzorgd . Zij 

hebben hiervoor een herstelprogramma ontwikkeld. De onderwijsinspecteur heeft vrijdag 8 maart de 

school opnieuw bezocht en is positief over dit programma.  

• De Opmaat betreurt het dat de inspectie in de beoordeling onvoldoende rekening heeft gehouden met 

de bijzondere leerling populatie van de school. Veel leerlingen die bij de Opmaat instromen kampen 

met leerachterstanden en sociaal- emotionele problematiek waardoor ze er over het algemeen langer 

dan vier jaar over doen om hun diploma te halen. Overigens is het slagingspercentage van de leerlingen 

die uiteindelijk examen doen, zeer hoog.  Afgelopen schooljaar zijn alle leerlingen (34) die examen 

hebben gedaan, geslaagd. 

• Het is de bedoeling dat college de Opmaat een regionale bovenschoolse voorziening is/wordt, die zich 

richt op leerlingen die vastlopen in het reguliere VMBO, maar voldoende leercapaciteiten hebben om 

met de juiste ondersteuning een diploma te behalen. Hierover zijn met Qinas (samenwerkingsverband 

VO) afspraken gemaakt.   

• College de Opmaat vervult al jaren een cruciale functie binnen het onderwijs aanbod in de regio 

(ongeveer de helft van alle leerlingen komt niet uit Hilversum). Het bestuur, directie en het 

onderwijsteam zijn hard aan de slag om deze functie te behouden/te verstevigen en te formaliseren 

zodat bij een volgende inspectie de school wordt beoordeeld op dat wat zij daadwerkelijk wil zijn. De 

directie van de school heeft wethouder Wolthers hierover nader geïnformeerd tijdens haar werkbezoek 

aan de school op 14 maart. Tijdens het lokaal educatief beraad van donderdag 21 maart heeft de 

directeur een presentatie gegeven waarin bovenstaande doelstellingen besproken zijn. De 

schoolbesturen (lokaal en regionaal) onderkennen het belang en de noodzaak van deze voor de het 

dekkende onderwijsaanbod belangrijke voorziening.  

• Voor zover op dit moment te overzien, zijn er –voor wat betreft het toelatingsbeleid- geen ongewenste 

effecten te verwachten. 

9. Welke andere acties gaat het college ondernemen en hoe wordt de gemeenteraad hierover 

geïnformeerd? 

Zie antwoorden onder vraag 4. 

10. Is het college op de hoogte van de kwaliteit van de onderwijs op de andere VMBO-scholen in 

Hilversum? 

Het college kent de rapporten van Onderwijsinspectie van de andere VMBO-scholen. 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 


